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Protokół Nr LXVIII/23 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego 
odbytej w dniu 19 grudnia 2023 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim. 
 

Punkt 1 (czas 0:00 – 00:01;54) 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 9:00 i przywitała 
serdecznie, Starostę, Wicestarostę Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu, Skarbnika 
Powiatu, Sekretarza Powiatu, Naczelników Wydziałów Starostwa, Kierowników 
jednostek organizacyjnych  oraz wszystkich gości przybyłych na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 14 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał . 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że na podstawie 
 art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji 
Rady Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Punkt 2 (czas 0:02;00 – 05:05;25) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

   

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 

Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji?  

 

Głos zabrał Stanisław Cybula Starosta Drawski. W imieniu Zarządu Starosta 
wniósł o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały dotyczący Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o szczegóły projektu uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego. 

 

Starosta poprosił Panią Skarbnik Joannę Andrykowską do przedstawienie 
projektu uchwały.  

Na salę narad wszedł Radny Karol Korczyński. Stan Rady Powiatu wynosi 15 Radnych.  

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała: „Zmiana 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023-2039 jest 
uporządkowaniem roku 2023 zgodnie z projektem zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2023”. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytania do Pani Skarbnik? 

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania- wprowadzenie zmiany do porządku obrad dotyczących umieszczenia   
w pkt. 12 ppkt. d projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023-2039. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami ,,za’’ przy  
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
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Przyjęła zmianę do porządku obrad sesji, polegającą na umieszczeniu w pkt. 12 
ppkt. d projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023-2039. 

 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obowiązujący porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24 listopada 

2023 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami druk 

nr 3682. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 
6. Trybuna obywatelska 
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 
8. Plan pracy Rady Powiatu Drawskiego na rok 2024: 

a) opinia Klubów Radnych, 
b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 
Drawskiego – druk nr 3621 

9. Plan pracy komisji stałych Rady Powiatu na rok 2024: 
a) opinia Klubów Radnych, 
b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 
Powiatu Drawskiego – druk nr 3622 

10. Plan kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2024: 
a) opinia Klubów Radnych  
b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 
– druk nr 3623 

11. Projekt budżetu Powiatu Drawskiego na 2024 r.: 
a) konstrukcja projektu budżetu i jego główne założenia; 
b) wnioski Komisji Rady zgłoszone do projektu budżetu i sposób ich 

realizacji; 
c) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku – druk nr 3672; 
d) opinia Komisji Stałych Rady Powiatu; 
e) opinia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady o projekcie budżetu; 
f) opinie RIO – druk nr 3680; druk nr 3681; 
g) opinie Klubów Radnych; 
h) dyskusja nad projektem budżetu; 
i) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na 

rok 2024 – druk nr 3612; 
j)  podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2024 – 2040 – druk nr 3613 
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12.  Podjęcie uchwały w sprawie  
a) utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu Drawskiego i nadania jej statutu – 

druk nr 3671; 
b) określenia przystanków komunikacji na terenie Powiatu Drawskiego oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków – druk nr 3666. 
c) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2023 – druk nr 3677; 
d) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Drawskiego na lata 2023-2039. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
14. Komunikaty i sprawy różne. 
15. Zakończenie sesji. 

 

 

Punkt 3 (czas 00:05;30 – 00:06;39) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do przyjęcia protokołu z LXVII sesji Rady Powiatu odbytej w dniu  
24 listopada  2023 r. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała Radnych czy są pytania do protokołu. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania nad 
przyjęciem protokołu z LXVII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
24 listopada  2023 r.  

 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami ,,za’’ przy   
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
przyjęła protokół z LXVII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 24 listopada 
2023 roku. 
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Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Punkt 4 (czas 00:06;40 - 00:07;44) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami – druk nr 3682. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę  

S. Cybulę. 

Starosta wyjaśnił, że każdy Radny otrzymał sprawozdanie z prac Zarządu i dodał, 
że odpowie na pytania jeżeli jakieś będą. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Treść sprawozdania Starosty z prac Zarządu stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 5 (czas 00:07;45 – 00:15;00) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski  
i zapytania Radnych. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o składanie interpelacji, wniosków  
i zapytań. 

 

Głos zabrał Radny Marek Tobiszewski, który zadał pytanie dotyczące braku 
punktu szczepień na covid 19 na terenie Drawska Pomorskiego.  

 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu złożyła zapytanie odnośnie projektu Centrum 
Wsparcia Doradczego: „Mam zapytanie do przewodniczącego Zarządu Związku 
Komunalnego, który jest Radnym Powiatu Drawskiego pana Marka Tobiszewskiego na 
jakim etapie jest realizacja dokumentu strategii opracowanej przez pana Andrzeja 
Szczodrego w oparciu o badania. Czy projekt strategii jest zakończony, na jakim etapie 
jest lista projektów priorytetowych. Kiedy odbędzie się zatwierdzenie aktualnej strategii 
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przez Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego, jeżeli nie to co jest przyczyną 
zakończenia prac. Zdaję sobie sprawę, że jest to proces, ale czasu było wiele na jego 
dopracowanie i o ile wiem my jako powiat byliśmy pierwsi w realizacji tego projektu 
na te wszystkie partnerstwa w Polsce, a dzisiaj jesteśmy na szarym końcu. I mam pytanie 
dlaczego tak się dzieje czy pan Marek Tobiszewski może mi odpowiedzieć?” 

 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który odpowiedział: „W tej chwili prace nad 
uzyskaniem dofinansowania z ZIT-u są prowadzone systematycznie i w tej chwili 
strategia jest ukończona można powiedzieć w 98%,  jedną z przyczyn, że tej strategii 
nie można zakończyć jest to, że między innymi Powiat Drawski nie dostarczył kart 
projektów na projekty, które zostały zgłoszone. W tej chwili pracujemy nad tym, zostają 
wysyłane informacje o to, żeby takie informacje otrzymać. Na bieżąco pracuje zespół 
roboczy, który koordynuje wszystkie prace i wykonuje fiszki, które są niezbędne do 
złożenia wniosku. Na dzień dzisiejszy mamy przekazane i ustalone projekty, które 
stanowią i listę podstawową, i listę projektów uzupełniających. Na jutrzejszym 
zgromadzeniu ta lista będzie zatwierdzana i wszystkie te projekty, które zostaną 
zatwierdzone będą realizowane w ramach ZIT.”   

 

Punkt 6 (czas 00:15;08 – 1:15;15) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią  
A. Kuropatnicką- zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy o zabranie głosu. 

Głos zabrała Pani Agnieszka Kuropatnicka zastępca Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim i po krótce przedstawiła prezentację na temat 
„Forum współpracy międzyinstytucjonalnej.” 

Treść prezentacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady podziękowała Pani Agnieszce Kuropatnickiej  
i wspomniała, że Powiatowy Urząd pracy pozyskał na rok 2023 w sumie 4 022 000 zł  
i pogratulowała za te osiągnięcia. 
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Następnie Przewodnicząca Rady Powiati udzieliła głosu Księdzu Tomaszowi 
Kościelnemu Dyrektorowi Salezjańskiego ośrodka wychowawczego w Trzcińcu. 
Ksiądz Dyrektor Tomasz Kościelny Zwrócił się do Rady w sprawie wsparcia 
finansowego dla Salezjańskiego ośrodka wychowawczego w Trzcińcu. Ksiądz Dyrektor 
wyjaśnił, że za miesiąc październik Salezjański ośrodek wychowawczy w Trzcińcu 
dotację otrzymał z dużym opóźnieniem a ja jak powiedział „Za listopad do dzisiaj nie 
otrzymaliśmy dotacji.” Ksiądz Dyrektor zadał jeszcze pytanie czy sytuacja będzie się 
powtarzać w roku 2024 oraz po przeczytaniu funduszy ośrodka dodał ”Czy w przyszłym 
roku mamy się pojawiać na każdej radzie powiatu i patrzeć państwu na ręce, pilnować 
ustalonego budżetu i czy znajdują się dla nas środki dotacji, którą minister dla nas 
przewidział?”  

Przewodnicząca Rady Powiatu dodała od siebie, że sprawa Salezjańskiego 
Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu była omawiana na komisjach oświaty oraz 
budżetu i gospodarki.  Przewodnicząca  Rady Powiatu poprosiła Starostę S. Cybulę 
 o odpowiedź. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula i powiedział, że jest zdziwiony pytaniem księdza 
Dyrektora Salezjańskiego Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu ponieważ rozmowa na 
temat wsparcia finansowego dla Salezjańskiego Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu 
miała już miejsce i wszystko zostało wyjaśnione na poprzednim spotkaniu. Tłumacząc, 
że jest on zdziwiony pytaniem Księdza Dyrektora ponieważ rozmowa na temat dotacji 
dla Salezjańskiego Ośródka Wychowawczego w Trzcińcu miała już miejsce wcześniej. 
Starosta wyjaśnił też, że powiat nie ma władztwa podatkowego, tak jak gminy, „Powiat 
jest zdany na łaskę i niełaskę tego, co otrzymamy. „Ministerstwo przekazało nam niższe 
środki.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała: „Byliśmy zbulwersowani 
zachowaniem i sytuacją taką, że Państwo wystąpili ze skargą na działalność Starosty do 
Ministerstwa, do Wojewody, do RIO pomijając w ogóle Starostwo nikt nie przyszedł 
się zapytać jaka jest sytuacja”.  

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Radną Genowefę Polak  
o odczytanie fragmentu sprawozdania z posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki  
i Rozwoju z dnia 15 grudnia 2023 roku odnośnie Salezjańskiego Ośrodka 
Wychowawczego w Trzcińcu. 

 
Treść wniosku Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
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Po odczytaniu fragmentu sprawozdania głos zabrał Wicestarosta Waldemar 
Włodarczyk. Wicestarosta zaznaczył że kwota jaką Powiat musi wyłożyć poza 
otrzymaną subwencją wynosi ponad 11 mln zł. Dodatkowo 1,5 mln zł stanowią kwoty, 
które stanowią dołożenie do subwencji jednostek niepublicznych. Wicestarosta 
stwierdził też, że te kwoty z roku na rok będą coraz większe. Tym samym wydatki stają 
się wyższe niż otrzymywana subwencja. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała jakie środki pozabudżetowe pozyskały 
inne jednostki naszego Powiatu i zadała pytanie księdzu Dyrektorowi jakie środki 
pozabudżetowe pozyskał? 

Ksiądz Dyrektor Salezjańskiego ośrodka wychowawczego w Trzcińcu wyjaśnił, 
że jak podaje Ministerstwo w ramach części oświatowej subwencji ogólnej ośrodek 
 w Trzcińcu otrzymać powinien 4 986 000 zł na ośrodek wychowawczy i 1 414 000 zł 
na szkołę. Ksiądz Dyrektor dopytał się czy Salezjański Ośrodek w Trzcińcu otrzyma 
jeszcze podane kwoty? Na pytanie Przewodniczącej Ksiądz Dyrektor odnośnie 
pozabudżetowych środków odpowiedział, że w roku 2023 Salezjański Ośrodek 
Wychowawczy w Trzcińcu występował w wielu różnych konkursach. Salezjański 
Ośrodek w Trzcińcu otrzymał dotację z Ministerstwa Edukacji dotację w wysokości 
50 000 zł w ramach projektu „Resocjalizacja przez żeglarstwo”, od różnych 
„donatorów” ok. 10 000 zł na sprzęt sportowy.  

Przewodnicząca Rady powiedziała „jest wielkie niezrozumienie ze strony 
Państwa” wyjaśniając, że Ksiądz Dyrektor Salezjańskiego Ośrodka Wychowawczego w 
Trzcińcu pomimo wyjaśnień ze strony Starosty i treści odczytanego wcześniej wniosku 
Dyrektor dalej upomina się o dofinansowanie dla Ośrodka w Trzcińcu. My nie 
otrzymujemy tych środków w 100% z Ministerstwa. Subwencja jest o wiele mniejsza 
niż powinna być otrzymana.  

Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu Radnej Genowefie Polak, która 
zadała pytanie pani Skarbnik Powiatu Joannie Andrykowskiej. „Czy środki pozyskane 
przez MOW w Trzcińcu przechodzą przez budżet Powiatu?” 

Joanna Andrykowska- Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że środki pozyskane 
przez Salezjański Ośrodek Wychowawczy w Trzcińcu nie przechodzą przez Powiat, bo 
jest jednostką niepubliczną.  
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Przewodnicząca Rady oddała głos Staroście Powiatu S. Cybuli, który powiedział: 
„Ksiądz Dyrektor powiedział, że w tym roku nie wypłacimy takich środków jak niby 
Ministerstwo przekazało więc dementuje jednoznacznie i ja nie chcę tutaj prowadzić 
jakichś dysput, ja opieram się na faktach. To co wcześniej mówiłem o kwotach mnie nie 
interesują interpretacje tylko fakty. A więc fakty są takie drodzy Państwo, jeszcze raz 
przywołam to co mówiłem. Ministerstwo przyznaje nam środki, subwencję w roku 
poprzedzającym rok budżetowy, potwierdza to metryczką tak zwaną w lutym, od lutego 
do dzisiaj minęło 10 miesięcy i teraz skąd Ministerstwo wiedziało jakie Trzciniec będzie 
miał potrzeby? I żeby nie być gołosłownym jeszcze raz powtórzę w listopadzie była to 
kwota 488 000 zł na grudzień jest to kwota 539 000 zł-  51 000 zł więcej. Skąd 
Ministerstwo w lutym wiedziało jakie środki będzie zapotrzebował w grudniu? 
 A powtórzę zasadnicze pytanie:  Czym różni się nasza młodzież z naszych szkół od 
młodzieży ze szkół w Trzcińcu?”. 

Przewodnicząca Rady oddała głos Radnej Barbarze Głowackiej, która 
powiedziała: „Nie wiem jak Państwo Radni pozostali, którzy nie wiedzą już gdzie mają 
patrzeć, mi osobiście jest bardzo wstyd jak traktujemy osoby, które jednak odważą się 
przyjść na naszą trybunę obywatelską. Może wzorem innych gmin warto tę trybunę 
zlikwidować, aby nie obrażać innych. Bardzo osobiście mnie dotyka to, jak mówimy  
„a czym nasze dzieci”, „a czym wasze dzieci”, ten Ośrodek dzięki też Pani Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy mogliśmy się dowiedzieć co tam się dzieje w tym ośrodku, 
co się dobrego z tymi dziećmi, które ostatnio pytałam o orzeczenia, o niedostosowanie 
społeczne, więc mając taką wiedzę, myślę, że każdy z Radnych taka wiedzę powinien 
mieć, jaki to jest Ośrodek, jaka jest specyfika tego Ośrodka, jaka praca jest 
wychowawców, nie czym się różnią dzieci, ale  może czym się różni specyfika tego 
podmiotu i to, że my dotujemy, dokładamy do wszystkich szkół, że akurat w tym 
przypadku jest bardzo trudna sytuacja Ośrodka, nie tylko pewnie jeśli chodzi  
o zabezpieczenie nauczycieli, tak, jak borykają się inne szkoły, ale różne inne mają 
problemy podobne, jak  nasze placówki, więc ja bym nigdy nie chciała porównywać czy 
się różnią nasi uczniowie od Ośrodka w Trzcińcu, dlatego bardzo mi jest przykro 
 i chciałam Pana Dyrektora, Księdza przeprosić w imieniu części Radnych..” 

Przewodnicząca Rady przejęła głos i powiedziała tak: „To jest kuriozum, ja 
bardzo przepraszam Panią, nikt Pani nie upoważnił do przepraszania w naszym imieniu, 
mówimy o faktach jakie są i ja się za Panią wstydzę i na pewno my w większości, nie 
można w taki sposób nas traktować”. 

Przewodnicząca Rady oddała głos Staroście Drawskiemu, który wyraził 
zdziwienie słowami Radnej Barbary Głowackiej mówiąc, że nikt nikogo nie obrażał 
oraz podano same fakty, a Ośrodek w Trzcińcu jest traktowany przez Starostwo jak 
wszystkie inne jednostki tłumacząc: „Ten rok jest wyjątkowy nie dostaliśmy środków 
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 i to znacząco odbiegających od tego, co powinniśmy dostać tym bardziej, że inne 
Powiaty dostały i to kilka razy więcej z wyrównania, powtórzę tylko dwie kwoty  
w poprzednim roku wyrównanie było 6 078 000 zł, w tym roku 3 400 000 zł przy 
zwiększonych zadaniach i zwiększonej inflacji my powinniśmy otrzymać 9 000 000 zł, 
natomiast na stronach internetowych Związku Powiatów Polskich, nie wiem skąd mają 
informacje jest wyliczone, że jesteśmy poszkodowani o ponad 12 000 000 zł. Odnosząc 
się jeszcze raz do tego nie wiem skąd koleżanka Radna sobie uzurpowała tytuł do 
przepraszania w imieniu wszystkich, bo tu nikt nikogo nie obrażał, ja mówiłem  
o faktach, Trzciniec traktujemy jak każda nasza jednostkę. Starosta dodał jeszcze, że na 
koniec roku dla ośrodka w Trzcińcu zostaną wypłacone środki wyższe niż powinniśmy 
przekazać.  

Przewodnicząca Rady zabrała głos i wytłumaczyła, że zaległości z dotacjami dla 
ośrodka w Trzcińcu nie jest winą Starostwa tylko Rządu, ponieważ to Rząd nie dał nam 
środków finansowych.  Przewodnicząca Rady wyraziła również żal z powodu, że nikt 
 z pracowników Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu nie zgłosił się do Starostwa  
z tym problemem żeby porozmawiać. Przewodnicząca Rady Podziękowała jeszcze 
Dyrektorom za ich ciężką pracę w Ośrodku Wychowawczym. 

Przewodnicząca Rady oddała głos Panu Tomaszowi Sak zastępcy Dyrektora  
w Salezjańskim Ośrodku Wychowawczym w Trzcińcu, który powiedział: „Ja to bym 
chciał opowiedzieć o faktach, bo tutaj Pan Starosta mówi o faktach, fakty są czy 
nauczyciele z Powiatu Drawskiego w listopadzie otrzymali pensję? Otrzymali? Bo nasi 
nie otrzymali 60 pracowników nie otrzymało pensji w związku z tym, że nie została 
przekazana dotacja takie są fakty, czyli tu mówimy o traktowaniu równym tak? To nie 
jest równe traktowanie. Druga sprawa chodzi o kontakt, kontaktowałem się 
 z sekretarzem Starosty kilkadziesiąt razy od momentu kiedy na początku listopada nie 
wpłynęła dotacja. Zostawiłem swój numer telefonu brak kontaktu, dopiero teraz było 
spotkanie kilka dni temu, dopiero teraz udało się skontaktować, przyjechać. Przez cały 
miesiąc dzień w dzień dzwoniłem do sekretariatu zero kontaktu. Więc proszę nie mówić, 
że my się skontaktować nie chcieliśmy. Chcieliśmy i to bardzo, nawet dzwoniliśmy do 
Radnych kontaktowaliśmy się z różnymi osobami ze Starostwa nie było kontaktu. 
Skarga wpłynęła tylko i wyłącznie z naszej bezsilności, bo gdyby był ten kontakt to 
byśmy zareagowali inaczej.”  

Przewodnicząca Rady oddała głos Panu Staroście S. Cybuli, który powiedział, że 
nie wiedział o próbach kontaktu, wie tylko o telefonie, z którego ostatecznie wynikło 
spotkanie pomiędzy Starostą a Dyrektorem Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu. 
Starosta zaznacza też na fakt, że Starostwo zbiera środki na dofinansowanie dla ośrodka 
wychowawczego w Trzcińcu i każdy ze zgromadzonych docenia i nie kwestionuje pracy 
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pracowników ośrodka. Starosta na koniec dodał, że wynagrodzenie dla pracowników 
ośrodka w Trzcińcu zostanie wypłacone do końca roku. 

 

Przewodnicząca oddała głos Radnemu Marcinowi Krężlowi, który powiedział 
tak: Czuję się wywołany do tablicy bo ja dostawałem telefony w sprawie sytuacji  
w Trzcińcu i chciałbym zdementować to, że nie było kontaktu bo od razu była 
interwencja były tutaj starania pana Starosty i przede wszystkim pani Skarbnik, z którą 
tego samego dnia rozmawialiśmy o tym żeby ten problem rozwiązać i kontakt był więc 
myślę, że troszeczkę chęci zabrakło tutaj słowa pana Starosty też potwierdzają to, że był 
zainteresowany rozmową. Więc moim zdaniem to są pomówienia i kłamstwa, że 
kontaktu ze stroną Starostwa nie było”. Radny Marcin Krężel dodał jeszcze, że 
większość Radnych i pracowników Starostwa robi wszystko żeby problem został 
rozwiązany.  

Głos zabrał Wicestarosta Waldemar Włodarczyk, który powiedział, że rok 2023 
jest rokiem trudnym i zabezpieczenie środków finansowych dla wszystkich jednostek 
nie jest zadaniem łatwym a Dyrektorzy Ośrodka w Trzcińcu jako osoby prowadzące 
działalność gospodarczą powinni zabezpieczyć jakąś sumę na wypłacenie pensji dla 
pracowników.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję życząc pomyślnej współpracy 
i dobrej pracy w ośrodku. 

 

 

Punkt 7  (czas 01:15;17 – 01:34;30) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak 
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju spotkała się 
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dwa razy w okresie między sesjami. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju szczegółowo omówiła punkt po punkcie z analizowanych dokumentów. 

Treść złożonych sprawozdań stanowi załącznik nr 10 i nr 11 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Pan H. Szreta – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej który 
przedstawił, ze Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy w okresie między sesjami. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej szczegółowo omówił punkt po punkcie 
analizowane dokumenty. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - M. Banaszka o zabranie głosu.  

Głos zabrał M. Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
który powiedział, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła jedno posiedzenie  
w dniu 1 grudnia. Na posiedzeniu wiodącym tematem była skarga, która wpłynęła  
w dniu 13 listopada do Przewodniczącej Rady Powiatu od Regionalnej Izby 
Obrachunkowej na działalność Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się ze skargą doszła 
do wniosku, że skarga jest anonimem gdyż nie zawiera adresów ani podpisów osób 
wnoszących skargę- braki formalne pozostawiają skargę bez rozpatrzenia.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią G. Polak, która 
powiedziała, że w dniu 15 grudnia Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
zaopiniowała pozytywnie projekt planu pracy komisji na rok 2024.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana K. Korczyńskiego - 
Zastępcy Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego.  

  Głos zabrał K. Korczyński - Zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia  
i Bezpieczeństwa Publicznego, który  powiedział, że Komisja Zdrowia 
 i Bezpieczeństwa Publicznego odbyła dwa posiedzenia 1 grudnia i 18 grudnia. 
Spotkanie dnia 1 grudnia było spotkaniem wszystkich członków komisji stałych,  
a spotkanie 18 grudnia dotyczyło zapoznania się i zaopiniowania projektu budżetu 
Powiatu Drawskiego na rok 2024 -projekt budżetu został zaopiniowany pozytywnie. 
Kolejnym punktem było określenie przystanków komunikacji miejskiej na terenie 
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powiatu drawskiego oraz warunków korzystania z nich. Przyjęto też plan pracy komisji 
zdrowia i bezpieczeństwa publicznego na rok 2024.   

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana Romualda 
Kurzątkowskiego - Przewodniczącego Komisji Oświaty. 

Głos zabrał R. Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła dwa posiedzenia między sesjami -pierwsze 
odbyło się 1 grudnia, został na nim omówiony projekt budżetu na rok 2024. Drugie 
spotkanie komisji oświaty odbyło się w dniu 14 grudnia- spotkanie dotyczyło 
zaopiniowania materiałów na sesję oraz zaopiniowanie budżetu Powiatu Drawskiego  
i planu pracy Komisji Oświaty na rok 2024. Pozytywnie został również zaopiniowany 
projekt uchwały w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu Drawskiego  
i nadania jej statutu oraz projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacji miejskiej. Komisja Oświaty poruszyła również temat zapewnienia 
środków finansowych do końca roku 2023 roku dla ośrodka wychowawczego  
w Trzcińcu. R. Kurzątkowski powiedział też, że Komisja Oświaty wskazuje, aby 
niepubliczne jednostki oświaty były finansowane bezpośrednio przez Ministerstwo 
Edukacji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała, czy potrzeba dodatkowo odczytać 
wniosek z komisji wspólnych? 

Nikt z Radnych się nie zgłosił.  

 

Punkt 8 (czas 01:34;35 – 01:37;18) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest plan pracy Rady 
Powiatu Drawskiego na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła przewodniczących Klubów 
 o wyrażenie opinii. 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że plan pracy Rady Powiatu na 2024 rok został 
zaopiniowany pozytywnie.      
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Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że plan pracy Rady Powiatu na 2024 rok został 
zaopiniowany pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu Drawskiego na rok 2024 i spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu Drawskiego na rok 2024. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy  
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się”  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/443/2023 w sprawie planu pracy Rady Powiatu Drawskiego 
na rok 2024.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Punkt 9 (czas 01:37;24 – 1:40;00) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są plany pracy Komisji 
Stałych Rady Powiatu Drawskiego na rok 2024. 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Panią Przewodniczącą Komisji 
Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Genowefę Polak. 

Głos zabrała Pani Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju  
G. Polak, który poinformowała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
pozytywnie zaopiniowała plan pracy komisji na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Pana Henryka Szretę. 
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Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który 
powiedział, że członkowie Komisji pozytywnie opiniują plan pracy na rok 2024. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu zastępcę 
Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego Pana Karola 
Korczyńskiego.    

Głos zabrał Pan zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa 
Publicznego K. Korczyński, który powiedziała, że członkowie Komisji Zdrowia  
i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Powiatu Drawskiego zaopiniowali pozytywnie 
projekt planu pracy Komisji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Pana Romualda Kurzątkowskiego. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty R. Kurzątkowski, który 
powiedział, że Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła przewodniczących Klubów Radnych  
o wyrażenie opinii. 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że Klub pozytywnie zaopiniował projekty planów 
pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na 2024 rok. 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że Klub Radnych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Drawskiego i spytała czy 
ktoś z Radnych ma pytania do uchwały. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu 
Drawskiego. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
 podjęła uchwałę Nr LXVII/444/2023 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 
Stałych Rady Powiatu Drawskiego. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Punkt 10 (czas 01:40;24 – 01:42;24) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest plan kontroli Komisji 
Rewizyjnej na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej H. Szretę. 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który 
powiedział, że w roku 2024 zaplanowane są 4 kontrole planowe i zostały one 
pozytywnie przyjęte przez członków komisji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  
o opinie. 

Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że Klub pozytywnie zaopiniował projekt planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że członkowie Klubu pozytywnie opiniują projekt 
planu Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej i spytała czy ktoś z Radnych ma 
pytania do uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej.  

 
 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
0 głosach „przeciw” i 
0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę nr LXVIII/445/2023 w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej. 

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Punkt 11 (czas 01:42;40 – 03:15;00) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest projekt budżetu Powiatu Drawskiego na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Skarbnik Joannę 
Andrykowską i przedstawienie projektu budżetu na 2024 rok. 

 

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która przedstawiła dochody 
 i wydatki budżetu, jak również planowany deficyt budżetowy oraz przychody i 
rozchody budżetu na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pani 
Skarbnik? 

 

Wicestarosta Drawski W. Włodarczyk zadał pytanie: „dlaczego tak mało 
dochodów?” 
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Pani Skarbnik J. Andrykowska odpowiedziała: „Tyle otrzymaliśmy. Taką 
propozycję do naszego projektu budżetu otrzymaliśmy tak jak już wcześniej 
wspomniałam z Ministerstwa Finansów z tytułu właśnie dotacji zleconych od 
Wojewody Zachodniopomorskiego no i własnych środków w ramach własnych 
wypracowanych dochodów”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Starostę S. Cybulę o zabranie głosu  
i omówienie wniosków zgłoszonych przez Komisje Stałe Rady Powiatu do projektu 
budżetu Powiatu na rok 2024. 

 

Głos zabrał S. Cybula – Starosta Drawski i powiedział on, że podczas konstrukcji 
budżetu w pierwszej kolejności Zarząd skupił się na dochodach. W drugiej kolejności 
zarząd skupił się wynagrodzeniach. Starosta powiedział też, że część wniosków 
składanych w poprzednich latach została uwzględniona w realizacji projektów 
inwestycyjnych rozłożonych na lata. Wszystkie wnioski są w obróbce, w przypadku 
dodatkowych środków będą uwzględnione, niczego nie wykluczamy. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę Nr 1/2023 Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 08 grudnia 2023 r. w sprawie opinii do 
projektu budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2024 w zakresie porządku publicznego  
i bezpieczeństwa obywateli na obszarze Powiatu Drawskiego.   

Treść odczytanej uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu na rok 2024 Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który powiedział, że 
członkowie Komisji Rewizyjna zaopiniowali projekt budżetu na rok 2024 pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Zastępcę Przewodniczącej K. Korczyńskiego. 

 

Głos zabrał Zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa 
Publicznego – K. Korczyński, która powiedziała, że Komisja zaopiniowała projekt 
budżetu pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu na rok 2024 Przewodniczącego Komisji Oświaty Romualda 
Kurzątkowskiego. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty- Romuald Kurzątkowski, który 
powiedział, że Komisja Oświaty Rady Powiatu Drawskiego pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Genowefę Polak- Przewodniczącą 
Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Powiatu o przedstawienie opinii Komisji 
dotyczącej projektu budżetu Powiatu Drawskiego na 2024 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Powiatu  
 
G. Polak przedstawiła opinię w sprawie projektu budżetu Rady Powiatu Drawskiego na 
rok 2024. Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Powiatu Drawskiego 
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2024 rok. 

 

Treść przedstawionej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa przesłała do Rady Powiatu uchwały: uchwałę Nr 50.33.9.2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 27 listopada 2023 
roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Drawskiego 
na 2024 rok, uchwałę Nr 50.33.10.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 27 listopada 2023 roku w sprawie wydania opinii 
o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Drawskiego na lata 2024-2040. 

 

Treść wymienionych opinii stanowi załącznik nr 20 i 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu Powiatu Drawskiego na 2024 rok Przewodniczących poszczególnych 
Klubów. 
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Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że każdy członek Klubu Radnych będzie głosował 
sam zgodnie ze swoim przekonaniem. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że Klub Radnych pozytywnie opiniuje projekt 
budżetu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła otwarcie dyskusji nad projektem budżetu 
na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że projekt budżetu był już 
szczegółowo omawiany na komisjach. Starosta powiedział też, że do wykonania 
budżetu tegorocznego wzrost budżetu na rok 2024 wynosi 20 mln zł: „W projekcie 
budżetu znalazły się wszystkie te wnioski, które wypracowaliśmy w tym roku również 
z projektami inwestycyjnymi ponieważ realizacja budżetu będzie się odbywała w dwóch 
fazach. Do wyborów i po wyborach po to ,by Rada wyłoniona w nowych wyborach 
zaplanowała budżet bezwynikowo”. Starosta powiedział też, że liczy też na otrzymanie 
przez powiat środków od Unii Europejskiej w ramach dofinansowania dla województwa 
zachodniopomorskiego oraz w ramach ZIT-u.      

Przewodnicząca Rady oddała głos Wicestaroście Drawskiemu  
W. Włodarczykowi. 

 

Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który szczegółowo wymienił i omówił 
najważniejsze inwestycję Powiatu na rok 2024. Wicestarosta powiedział, że kwota 
ponad 32 mln zł jest kwotą znaczącą, odniósł się też do środków z ZIT-u i powiedział, 
że wysokość środków dla Powiatu w ramach ZIT-u wynosi ponad 17 mln zł, z czego  
9 mln zł ma zostać przeznaczone na rozwój szkolnictwa zawodowego. 

 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który opowiedział o zastawieniu budżetu z lat 2018-
2023 i powiedział też, że obecny budżet jest optymalny i Radny apeluje o jego przyjęcie. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
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Głos zabrała Radna B. Głowacka i zapytała: „Chciałam się dopytać, bo niestety 
nie mogłam znaleźć w budżecie. Dochody jednostek budżetowych Powiatu oraz 
pozostałe dochody i tu jest sprzedaż majątku i tu jest kwota 1 505 000 zł coś mamy 
jeszcze do sprzedania?” Radna Barbara Głowacka zadała też pytanie odnośnie 
remontów placówek oświatowych?  

 

Głos zabrał S. Cybula Starosta Drawski i powiedział, że jeżeli chodzi o remonty 
to zapisana jest kwota w rezerwie ogólnej ponad 900 tys. zł. W tym między innymi jest 
rezerwa kryzysowa, natomiast na drobne remonty jest przypisana kwota 803 tys. zł. 
Natomiast odnośnie sprzedaży chodzi o Gogółczyn i grunty pod zabudowę, które się 
tam znajdują.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Drawskiego na rok 2024. 

 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymujących się”  
podjęła uchwałę Nr LXVIII/446/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Drawskiego na rok 2024.  

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 30 minutową przerwę 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym 
punktem porządku obrad sesji jest podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2024–2040.  

 

Nieobecny Radny C. Turczyk. Stan Rady Powiatu wynosi 14 Radnych.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Skarbnik Joannę 
Andrykowską o komentarz do uchwały odnośnie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2024-2040.  

 

Głos zabrała Pani Joanna Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która omówiła 
założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, zgodnie z załącznikami.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pani 
Skarbnik?   

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2024-2040.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
projektu uchwały? 

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  1 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXVIII/447/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2024 – 2040. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Głos zabrał S. Cybula – Starosta Drawski i podziękował wszystkim Radnym za 
głosowanie w imieniu Zarządu Powiatu Drawskiego i powiedział: To głosowanie jest 
dla nas wszystkich zobowiązanie, co prawda rozłożone na raty jak już mówiliśmy do 
wyborów i po wyborach, ale do wyborów będziemy razem współpracowali i realizowali 
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ten program. Jak już była tutaj mowa program biedny, ale z drugiej strony całkiem 
realny i w tych warunkach chyba optymalny.  

 

 

Punkt 12 (czas 03:21;15;00 – 03:37;09) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
następnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie utworzenia 
Młodzieżowej Rady Powiatu Drawskiego i nadania jej statutu – druk nr 3671 .  

 

Głos zabrała Przewodnicza Rady i powiedziała po krótce, że młodzież jest chętna 
zostać członkami Młodzieżowej Rady. 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Romualdowi Kurzątkowskiemu, 
który zadał pytanie jakie środki zostaną przeznaczone na działalność Młodzieżowej 
Rady?  

 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że kwota jest zapisana przy środkach Rady 
Powiatu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania? 

 

Nikt z Radnych pytań nie miał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady 
Powiatu Drawskiego i nadania jej statutu.      

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania? 

Nikt z Radnych pytań nie miał. 
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LXVIII/448/2023 w sprawie utworzenia 
Młodzieżowej Rady Powiatu Drawskiego i nadania jej statutu. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że kolejnym punktem porządku sesji jest 
podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacji na terenie Powiatu 
Drawskiego oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków – druk nr 3677. 

 

Przewodnicząca Rady oddała głos panu Andrzejowi Półgrabskiemu – 
Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim.  

 

Głos zabrał pan Andrzej Półgrabski – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 
 w Drawsku Pomorskim powiedział on, że uchwała zawiera kosmetyczne zmiany  
i dotyczy postawienia dwóch dodatkowych przystanków ze względu na dojeżdżającą do 
szkół młodzież -dotyczy to drogi 2000Z przy ulicy Kamiennej w Czaplinku oraz 
przystanku na drodze 1991Z w Żabinie. 

    

Przewodnicząca Rady zapytała czy Radni mają pytania do Dyrektora Zarządu 
Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim? 

 

Nikt z Radnych pytań nie miał. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacji 
na terenie Powiatu Drawskiego oraz zasad korzystania z tych przystanków.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do projektu uchwały? 
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Nikt z Radnych pytań nie miał. 

 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXVIII/449/2023 w sprawie określenia przystanków komunikacji 
na terenie Powiatu Drawskiego oraz zasad korzystania z tych przystanków. 

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
sesji jest podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 
2023 – druk nr 3677 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła panią Skarbnik Joannę Andrykowską  
o komentarz.  

Głos zabrała pani Skarbnik Joanna Andrykowska i powiedziała, że zmiany 
zostały omówione na komisjach, ale opowiedziała w skrócie: Zmiany w dochodach 
budżetu Powiatu Drawskiego to kwota 885 171,69 zł ta sama kwota jest po stronie 
zmian w wydatkach a w głównej mierze dotyczy to zmian po stronie dochodów  
w związku z otrzymaną częścią rezerwy subwencji ogólnej na kwotę 290 000 zł oraz 
zmiany w jednostkach dochodów, gdzie jednostki ponad plan wypracowały swoje 
dochody lub wykonają do końca grudnia tego roku. Ponadto zmiany w wydatkach 
dotyczą zapewnienia środków na wynagrodzenia, składki ZUS jak i dla szkół 
niepublicznych na kwotę 1 165 177,48 zł tutaj wydział edukacji zmiany w planie 
wydatków to kwota 152 246,47 zł związana ze środkami otrzymanymi na uchodźców z 
Ukrainy oraz projektem Polsko-Niemieckiej współpracy młodzieżowej. Takie drobne 
kwoty w pozostałych wydziałach ze Starostwa Powiatowego. Komenda Państwowej 
Straży Pożarnej mamy zmianę na kwotę 169 638,11 zł z zadań zleconych. Komenda 
dokonuje zmian aby mieć możliwość dokonania wydatków do końca 2023 roku. 
Również w zadaniach zleconych dokonuje Powiatowy Inspektorat Nadzoru 
Budowlanego tutaj mamy kwotę 14 273 zł ponad to jednostki Oświatowe takie jak ZSP 
w Kaliszu pom. 48 653 zł na zabezpieczenie wynagrodzeń, odpis na zakładowy fundusz 
świadczeń socjalnych i wydatki bieżące. ZSP w Złocieńcu wydatki na zabezpieczenie 
płatności za energię elektryczną, gaz. Z takich ważniejszych jednostek Zarząd Dróg 
Powiatowych zmiany w planie celem zabezpieczenia środków na zapłatę zobowiązań 
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wobec wynagrodzeń i ZUSU, zakup usług pozostałych czyli utrzymanie dróg 
 w Powiecie Drawskim w okresie zimowym 153 377 zł. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do pani Skarbnik? 

 

Nikt z Radnych pytań nie miał.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2023. 

 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LXVIII/450/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2023. 

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
uchwalenia uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023-2039 w związku ze zmianami w budżecie 
– druk nr 3686. 

 

Przewodnicząca Rady oddała głos pani Skarbnik Powiatu Joannie 
Andrykowskiej. 

 

Głos zabrała Pani Joanna Andrykowska Skarbnik Powiatu i powiedziała, że 
uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej jest odzwierciedleniem  
i uporządkowaniem budżetu na rok 2023. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytanie do pani Skarbnik? 
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Nikt z Radnych pytań nie miał 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023-2039. 

 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LXVIII/451/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 2039.  

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 

Punkt 13 (czas 03:39;28 – 03:42;09) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są odpowiedzi na 
interpelację i zapytania Radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Starostę S. Cybulę. 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula który odpowiedział na pytanie: „Dlaczego na 
terenie Drawska Pomorskiego nie ma punktów szczepień na covid?” Starosta 
powiedział, że Polsce zakupiono zbyt mało szczepionek, ale do końca tygodnia zostaną 
one zakupione. Natomiast na tą chwilę jest możliwość zaszczepić się w Złocieńcu lub 
Wierzchowie.  

 Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że na stronie Ministerstwa 
jest opublikowana lista punktów, gdzie można się zaszczepić przeciwko covid i na tej 
liście zabrakło Drawska Pomorskiego.  
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Głos zabrał Starosta S. Cybula który powiedział, że pani Naczelnik rozmawiała 
ze szpitalem, który będzie chciał otworzyć punkt.  

 

Punkt 14 (czas 03:42;13- 3:44;59) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne. 

 

Przewodnicząca Rady z racji tego, że nikt żadnych komunikatów nie zgłaszał 
złożyła wszystkim obecnym życzenia świąteczne otrzymane od jednostek powiatu. 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który złożył wszystkim życzenia w imieniu 
Zarządu.  

 

Punkt 15 (czas 03:45;00 – 03:45;56) 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:38 zamknęła LXVIII sesję Rady Powiatu Drawskiego i poinformowała 
Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu w Wydziale Biuro Rady 
Powiatu. 

 

 

   Protokołowała         Przewodnicząca Rady 

 

Joanna Rudziewicz       Urszula Ptak 

 

 

 

         

 

 


